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Woord vooraf 

Het was voor Kontakt Milieubeheer Zaanstreek wel een topjaar op een viertal 
gebieden:  
1. Loek Vlaanderen kreeg in april uit handen van onze burgemeester,  

mw. Geke Faber,  in het bijzijn van zijn familie een lintje - een van de laatste - 
van koningin Beatrix. Zijn tweelingbroer had er ook al een, dus eigenlijk 
mocht hij niet achterblijven. Mooie start van het jaar.  

2. We hebben we in eigen beheer een 40-jarig jubileumboek uitgegeven. Met 
allerlei KMZ-wetenswaardigheden geput uit een enorm rijk archief en met een 
fors aantal tekeningen van onze huistekenaar Kees Keijzer. Heel leuk om te 
maken - wel heel veel werk ook, voor de dames Anneke Hoogmoed en Elsa 
Loosjes, 

3. Ton Smit kreeg aan het eind van het jaar de mooie Daam Schijf-prijs voor zijn 
inzet de afgelopen decennia op het gebied van alternatieve energie, 
ruileconomie, natuur- en milieueducatie en tuinieren. De Daam Schijf-Prijs 
wordt uitgereikt aan een persoon die zich enorm heeft ingespannen voor 
acties aan de boorden van de Zaan, in navolging van Daam Schijf die jaren 
werkte aan een mechaniek om een boot voort te stuwen in de Zaan zonder 
gebruik te maken van zeilen, riemen of menskracht. De prijs wordt uitgereikt 
(in goed overleg) door mensen die de prijs eerder hebben ontvangen. 

4. Bij de festiviteiten rondom ‘het lintje voor Loek’ maakten we kennis met Carla 
Vlaanderen. Dochter van Loek die in mei 2013 besloot ter oriëntatie de 
bestuursvergaderingen bij te komen wonen. Ze studeert Land- en 
watermanagement en is bezig met haar scriptie. Ze is niet meer weggegaan 
en zorgt voor ferme nieuwe inbreng in de discussies. Goede ontwikkeling, we 
hopen dat ze naast haar studie en werk de tijd kan blijven vinden KMZ te 
steunen. 
 

Dus vier mooie hoogtepunten in het jaar 2013 voor KMZ! 
 
Helaas is er ook een dieptepunt te melden. Ons ontviel op 30 januari 2013 Lien 
Andriesse. Ze was sinds 1993 een gewaardeerd lid van ons dagelijks bestuur.  
Zij heeft tot enige jaren terug altijd een adviserende rol gehad in het bestuur en 
het op tal van terreinen met raad en daad bijgestaan. Zij had hart voor de natuur 
en de dieren, was zeer betrokken bij het asiel in Zaandam en had ook daar een 
adviserende rol in of naast het bestuur. Ook voorzag zij het asiel vaak van 
voedsel voor de dieren. Zij had zo haar contacten daarvoor. Ze reed in haar 
kleine rode autootje rond en scharrelde her en der blikken en pakken 
diervoeding op. Vaak was dat voedsel dan over iets over de consumptiedatum 
maar dat was volgens Lien niet erg. En gelijk had zij. We hebben in het verleden 
bij haar altijd een luisterend oor gevonden en een hele fijne, gezellige vriendin 
aan haar gehad. We missen haar zeer. 
 
Rita Melk, voorzitter 
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Bestuur Kontakt Milieubeheer Zaanstreek 

Voorzitter: Rita Melk - Dijkhuizen 
Secretaris: Anneke Hoogmoed - Jongh 
Penningmeester:  Gerrit Jan van der Schoor (waarnemend) 
Leden: Til Ekkes 
 Elsa Loosjes 
 Ton Smit 
 Loek Vlaanderen 
Vaste medewerkers:  Leontien van den Bos 
 Carla Vlaanderen 
Webmaster:  Jan Emmer 
 
 

Kantoor 

We zitten nog steeds hoog en 
droog (nu op een lagere 
verdieping) in het kantoor bij de 
Milieufederatie Noord-Holland 
(MF). Iedere woensdag komen 
er een aantal mensen bijeen om 
het voorhanden liggende werk te 
doen. Vaste getrouwen daar zijn 
Anneke en Loek. Ook Gerrit 
Jan, Elsa, Rita en Leontien zijn 
soms zeer gedreven voor KMZ 
aan de slag. Want werk ligt er - 
nog steeds - genoeg. Via de 
mail en de telefoon bereiken ons 
wekelijks veel vragen. Het betreft dan voornamelijk milieuzaken, bomenkap, 
zwerfvuil, dierenleed, lawaaioverlast en de door ons zelf gevraagde 
geurmeldingen vanuit ons geurneuzenbestand.  
 
Het is op het kantoor van de MF wel wat rustiger door veel thuiswerkers,een 
aantal reorganisaties en het vertrekken van directeur Ernest Briët naar 
Landschap Noord-Holland. Maar het blijft voor ons nog steeds een vruchtbare 
samenwerking met de vakspecialisten die daar werkzaam zijn. 
 
Onze website, www.kmz1971.nl, is nog steeds te bezoeken en dat gebeurt ook 
gelukkig. We proberen er regelmatig wat nieuws op te zetten. We hebben in Jan 
Emmer nog steeds een goede webmaster. We hebben er verschillende pagina’s 
over onder andere de bomen, maar ook over andere acties en er staat natuurlijk 
de ZNMKrant op, die door onze redactie nog steeds met veel elan wordt 
gemaakt. 
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Natuur en Milieu 

 

De geurregistratie  

Het is de bedoeling dat van maart tot juni 2014 een nieuwe geurneusregistratie 
zal plaatsvinden; in 2013 hebben de voorbereidingen daarvoor plaatsgevonden.  

De registratie is belangrijk omdat steeds meer druk staat op de milieunormen en 
men met de crisis-  en herstelwet in de hand voor heel Zaanstad Midden 
afspraken wil maken met de binnenstedelijke bedrijven om binnen tien jaar de 
overlast te verminderen.  

Dat klinkt goed, maar het betekent wel dat de normen feitelijk tien jaar lang 
versoepeld worden. Zaanstad heeft altijd al te maken gehad met een ‘mix van 
wonen en werken’ natuurlijk, maar recente inzichten over het effect op de 
gezondheid laten toch wel zien dat dat geen ideale situatie is. 
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Bodemvervuiling  

 
In maart werd er met ons contact opgenomen door Simone Vink, die met haar 
afstudeerproject wetenschapsjournalistiek bezig was. Ze wilde een filmpje 
maken over een nieuwe methode van hoogleraar dierecologie Nico van Straalen 
aan de VU, om bodemvervuiling te detecteren door middel van kleine 
organismen, springstaarten, die naarmate ze met meer vervuiling te maken 
krijgen, hun DNA aanpassen. Omdat Simone in Krommenie woonde, koos ze 
voor het Klinkenbergterrein, waarvan ze wist dat het vervuild was, in dit geval 
met benzeen en zware metalen. In de uitgebreide versie van het filmpje 
figureerde KMZ, en kwam ook de KMZ-kaart uit de Gifkrant van 1992 met 
vervuilde terreinen van Zaanstad (waarin nauwelijks iets was veranderd) in 
beeld. Die expertise kon KMZ ook goed gebruiken voor een lezing op de 
jaarvergadering van 2013 en om te reageren op de nota bodemvervuiling. Op dit 
moment is Zaanstad bezig vervuilde grond samen te brengen op nieuwe 
‘hotspots’, om althans op een paar plaatsen minder vervuiling te hebben, nu de 
subsidie op het opschonen van de bodem terugloopt. Een noodmaatregel die 
begrijpelijk is, maar het probleem wel naar de toekomst verschuift 
 

Verbrakking van het Guisveld  
Mede namens Vogelbeschermingswacht Zaanstreek, Vereniging Ongeschonden 
Behoud Westzijderveld, Zaans Natuur- en Milieu Centrum, Koninklijke 
Nederlandse Natuurhistorische Vereniging, afdeling Zaanstreek, 
Hengelsportvereniging Zaanstreek, Landschap Noord-Holland, Open Polders 
Assendelft, Belangenvereniging Nauerna en Milieufederatie Noord-Holland zond 
KMZ een brief aan gedeputeerde Bond van Noord-Holland om te wijzen op de 
voordelen van verbrakking van het Guisveld:  

 het instandhouden en 
ontwikkelen van zeer 
bijzondere natuur,  

 het in de hand houden 
van beheerkosten, 

 behoud en versterken 
van landschappelijke 
waarden, 

 het tegengaan van 
veenafbraak en 
baggerproductie, wat 
ten goede komt aan de 
waterkwaliteit, 

 recreatie als gevolg van de bijzondere natuur en de landschappelijke 
waarden. 
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Verbrakking bevordert namelijk de instandhoudingsdoelen van Natura 2000; 
verzoeting betekent dat het op Europese schaal unieke brakwater ecosysteem 
op den duur verdwijnt. Om de versneld achteruitgaande, brakke vegetatie te 
herstellen en te behouden is verbrakking noodzakelijk. 
Hierop reageerde de Provincie in de persoon van de heer Stavenuiter, met het 
een bijeenkomst voor het overwegen van een keuze voor de reikwijdte van het 
verbrakkingsgebied en overleg tussen voor-  en tegenstanders in De Bun in 
West zaan. Ook gaf hij een toelichting bij de plannen tijdens het ZNMO. 
Waarschijnlijk wordt gekozen voor een beperkte verbrakking van het Guisveld en 
dus niet van de hele Polder Westzaan.  
 

Noordzeekanaal  

Op dinsdag 19 maart 2013 was 
het derde en laatste werkatelier 
voor maatschappelijke instanties 
en betrokkenen uit de omgeving 
waar KMZ aan meedeed. De 
klankbordgroep van 
maatschappelijke organisaties 
voor het Noordzeekanaalgebied 
is inmiddels opgeheven. Men wil 
de mensen nu liever persoonlijk 
uitnodigen, zegt men.  Het blijft 
een moeizame gang naar een betere wereld, als het gaat om een gezond milieu.  
Niet alles kan meer overal, werd weliswaar gesteld, maar wel werd toch weer 
geopperd dat er tekort aan ruimte voor bedrijven was. Nu kwam de 
Houtrakpolder voorlopig in beeld als toekomstig bedrijventerrein. Alsof er al niet 
voldoende toekomstige terreinen zijn gereserveerd en niets braak ligt. Het leek 
of voor het eerst de problemen echt in kaart werden gebracht, maar we moeten 
afwachten of dat werkelijk zo is. Daarom ook zeiden wij in de overleggroep waar 
KMZ in vertegenwoordigd was: je hebt straks een plan, maar toets dat, eens in 
de zoveel jaar. 
 
 

Bomen, groen en onderhoud in de stad  

 

Boombescherming  

De bomen en het bomenbeleid hebben in het afgelopen jaar zwaar te verduren 
gehad. In twee zware najaarsstormen zijn vijf waardevolle bomen en 200 andere 
bomen gesneuveld. Zij hebben het geweld van de storm niet overleefd.  
De gemeenteraad van Zaanstad stemde in met een forse versobering van het 
bomenbeleid. Kontakt Milieubeheer Zaanstreek heeft bezwaar gemaakt tegen 
het afschaffen van de kapvergunning voor waardevolle bomen. Het afschaffen 
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was een vergissing volgens de wethouder. De kapvergunning blijft gehandhaafd 
voor de waardevolle bomen in de Zaanstreek, maar er moet toch bezuinigd 
worden. Geen geld meer voor ondersteuning aan particuliere eigenaren van 
waardevolle bomen. Ook geen geld meer voor onderhoud en inspectie van het 
bomenbestand van de gemeente. Bij afsterven van bomen ze niet meer direct 
vervangen. En dit was een belangrijke doelstelling van het gemeentelijke 
bomenbeleid. Er blijft dus nog veel te doen, voor KMZ. 
 
Op donderdag 28 februari 2013 hebben Robert Linnekamp, wethouder Milieu, en 
Loek Vlaanderen, de boombeschermer van de Bomenstichting, samen met 
leerlingen van groep 6/7 van School De Voorzaan een aantal bomen geplant 
tegen de luchtverontreiniging en het fijnstof.  
 
Via de Bomenstichting kwamen vier verzoeken tot expertise over 
boombescherming bij ons binnen. Loek Vlaanderen is bij hulpvragers op bezoek 
geweest en heeft daar adviezen gegeven en hen aangemoedigd om vooral 
bewoners die rondom de betreffende boom wonen te betrekken bij het welvaren 
van de boom, maar ook samen in overleg te treden met de verantwoordelijke 
gemeenteambtenaar. 
 
Er kwam daarna een e-mail binnen van een Zaankanter die ons bedankte voor 
onze inzet voor de bomen in de Zaanstreek. 
 

Groen in Zaanstad  

Het gaat niet goed met het Zaanse groen in het algemeen. In de begroting 2014-
2017 werden grote bezuinigingen voorgesteld op het groenonderhoud in de hele 
stad. De kosten van te weinig groen worden zo naar de volgende generatie 
doorgeschoven. 
KMZ trok aan de bel, scheef een brief en hield een presentatie in de 
gemeenteraad. Daarbij wezen we onder andere ook op de waarde van het 
rapport TEEB (The Economics of Ecosystems and Biodiversity) waarin duidelijk 
werd berekend dat de vergroening van een stad een grote meerwaarde heeft en 
afhankelijk van de investering ongeveer anderhalf maal zoveel opbrengt als ze 
kost. Dat komt o.a. doordat in een groene stad minder energiegebruik is doordat 
er een beter binnenklimaat heerst, minder ziekte is door de luchtvervuiling en er 
minder regen valt, doordat de opwarming van de lucht boven verhardingen 
uitblijft. 
 

Onkruidbeheer door de gemeente 

Ook dit jaar verschenen er weer in diverse wijken gele wagentjes. We hadden 
opnieuw overleg met de afdeling Groen, waar men in het algemeen ook liever 
ziet dat er meer geschoffeld en minder gespoten wordt. Alternatieven zijn er wel, 
maar dat vergt investeringen in mensen en materiaal. En ook op dit punt vervult 
de gemeenteraad een functie. In veel gemeenten is de gemeenteraad tegen het 
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spuiten met gif, met name met Round 
Up, omdat stoffen als glyfosaat 
misschien onkruid verdelgen, maar niet 
op plaatsen terecht mogen komen 
waar huisdieren en spelende kinderen 
ermee in aanraking kunnen komen en 
niet terecht mogen komen in het 
oppervlaktewater omdat ze zeer 
schadelijk zijn voor het waterleven. In 
Zaanstad krijgen we de handen nog 
niet echt op elkaar voor alternatieven. 
Wellicht verdwijnen de schoffelaars 
steeds meer uit het straatbeeld, met alle gevolgen van dien.  
De werknemers van Baanstede hadden hier bijvoorbeeld een zeer mooie taak. 
Het is de vraag of ze die houden.` 
 

School- en kindertuinen en de buitenschoolse opvang  

De leerlingen van de Assendelftse scholen ‘de Bijenkorf’ en ‘Signis’ hebben op 
een gezellige en speelse manier kennis gemaakt met het zelf zaaien en oogsten 
in de tuin bij de scholen. Ze hebben ook kunnen proeven van wat er allemaal op 
de tuin verbouwd werd. 
En dat was nogal wat! 
Het was zoveel dat de winkel ook open was en ook niet aan de school gebonden 
mensen er groenten konden kopen. Ook volgend jaar wordt er weer met de 
kinderen in de tuin gewerkt. 
 

TranistionTown (veranderende streek)  

In de omgeving van Zaanstad is door verschillende groepen enthousiaste 
vrijwilligers een opzet gemaakt voor ‘de veranderende streek’. Zij zijn aan het 
werk om een meer groene economie op te zetten. Dit is de aanleiding tot een 
aantal initiatieven waaronder:  

• bloemrijk bermbeheer 
• stadsnatuur  
• guerrilla gardening 
• stadstuinen 
• een energiewerkgroep 
• een ruilwerkgroep 
• een reparatiecafé 
• een afvalgroep.  

 
Ton Smit is de man met de groene vingers die namens KMZ, betrokken is bij de 
stadstuinen en de ruilwerkgroep. Wat de stadstuinen betreft: er lopen nu drie 
projecten, één in het Rosariumpark en de ‘Fortuintuin’, beide in Krommenie, en 
één bij de school ‘het Anker’ in Zaandam.  
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Ruimtelijke ordening en buitenactiviteiten 

A8-A9 

Op 5 september kwam de beloofde MIRT-studie van het Rijk uit over de A8-A9. 
Hieruit bleek weer eens dat de verbinding behalve voordelen ook nadelen had, 
met name voor de aanwezige natuurwaarden en de staat van instandhouding 
van de Stelling van Amsterdam. Onmiddellijk kwamen de asfaltlobbyisten in 
actie: het kon toch niet zo zijn dat het niet door zou gaan. De minister kwam 
daarop op 17 oktober zelf naar Zaanstad om iedereen gerust te stellen.  
 
De dag voor die bijeenkomst had KMZ contact opgenomen met de Unesco in 
Parijs, om te waarschuwen dat de minister mogelijk niet op de hoogte was van 
het State of Conservation Report uit 2009-‘10 - overigens geschreven na 
waarschuwing van KMZ zelf - waarbij de Unesco alle toen voorgestelde vier 
mogelijkheden van doortrekking van de A8 naar de A9 had afgekeurd. Immers, 
het gaat hier om een grootschalige verbinding, die langs welk tracé dan ook, de 
fortenring van de Stelling van Amsterdam en een waardevol natuurgebied 
doorsnijdt.  
De minister werd ’s avonds voor de 
voorlichtingsdag nog gebeld vanuit Parijs en 
attent gemaakt op het rapport. 
De minister beloofde, toepasselijk uitdagend 
gehuld in oranje en paars, bij de bijeenkomst 
in de Zuider Vermaning alle problemen op te 
lossen met een nieuwe studie, maar het 
ministerie was niet direct gericht op het bij 
voorbaat doen van toezeggingen. Een 
snelweg aanleggen, daar leek het nog niet 
op. De provinciale vertegenwoordigers en 
wethouder Dennis Straat van Zaanstad waren 
niet eens erg teleurgesteld want ze vonden 
dat ze zelf ook wel iets konden doen.  
 
Ze gaan nu alle vier de varianten weer opsnorren die de Unesco in dat State of 
Conservation Report afkeurde en maken ook een nieuwe studie naar een vlakke 
provinciale weg in plaats van een snelweg. Die studie gaat twee jaar duren.  
We zijn dus nog niet van het probleem af…mogelijk zijn de tijd en het gebrek aan 
geld in ons voordeel, en anderzijds is daar de straf van de Unesco. Het zal ons 
benieuwen of men het risico wil lopen dat de Stelling van Amsterdam van de 
Werelderfgoedlijst verdwijnt als men de voorkeur geeft aan een nog dichter 
netwerk van wegen, of dat nu snelwegen zijn of niet. In Zaanstad ligt naar 
verluidt achttien miljoen Euro op de plank voor dit project - het geld zou zoveel 
beter besteed kunnen worden. 
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Hotel Wormer- voorlopig van de baan  

KMZ gaf een uitgebreide visie op 
de toekomstige bouw van een 
hotel bij de afslag van de A7 naar 
de Leeghwaterweg. We wezen op 
de ligging in het nationaal 
landschap Laag Holland en 
brachten in herinnering wat de 
invloed van dit ruim 13 meter hoge 
gebouw met grote spiegelende 
ramen op de omringende natuur 
zijn zou. Bovendien waren er 
talloze activiteiten, van saunabezoek tot vergaderingen gepland, wat de nodige 
ongewenste aantrekkende verkeersintensiteit zou kunnen opleveren. 
 
 

Bestemmingsplannen 

 

Ontwerpbestemmingsplan Kreekrijk 

Dit bestemmingsplan voor een nieuwe wijk viel buiten de serie 
bestemmingsplannen uit de ‘inhaalslag’ en kreeg van ons afzonderlijk 
commentaar. Wij wezen op de geluidsbelasting van de te bouwen woningen, 
waarvoor een scherm zou worden aangelegd dat niet lang en hoog genoeg zou 
zijn om alle hinder tegen te gaan. Voorts vermeldden we de geringe 
compensatie voor het gebrek aan waterbergingsmogelijkheden in het overige 
deel van Saendelft, en we vroegen ons af of aan de flora- en faunawet was 
voldaan. Voor zowel compensatie voor flora en fauna als voor waterberging had 
men slechts 0,3 ha gereserveerd. Omdat wij als KMZ ervan uitgaan dat het 
bouwen van een nieuwe wijk in het buitengebied slechts acceptabel is als er 
onvoldoende binnenstedelijke alternatieven zijn - een uitgangspunt dat overigens 
in vele visienota’s van deze gemeente de afgelopen jaren is onderschreven -  
wezen wij ook op de aan te tonen noodzaak die uit een ontheffingsaanvraag zou 
moeten blijken. 
 

Inhaalslag bestemmingsplannen 

Vóór 1 juli 2013 moest de gemeente Zaanstad van het Rijk al haar 
bestemmingsplannen up tot date hebben gemaakt, anders zouden er geen leges 
meer over mogen worden geheven. Nu was het jarenlang gebruik dat de termijn 
van tien jaar geldigheid van een bestemmingsplan overschreden werd, en dat 
gebeurde trouwens in vele andere gemeenten ook.  
Zaanstad koos er voor om van verschillende grotere gebieden in Zaanstad een 
conserverend bestemmingsplan te maken, om de deadline te halen. KMZ kreeg 
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sommige bestemmingsplannen toegezonden, sommige ook niet, maar via de 
Milieufederatie NH en het raadsinformatiesysteem waren we op tijd op de hoogte 
van de voorontwerpen en de ontwerpen. 
 
Wij constateerden een paar belangrijke problemen. Ten eerste vonden we vaak 
dat de gegevens waarmee was gewerkt, verouderd waren en de verzorging qua 
formulering en taalgebruik te wensen overliet. Daarnaast zagen we dikwijls dat 
B&W ruime bevoegdheden toegekend kregen via  toegekende wijzigings- en 
afwijkingsbevoegdheden. Deze hielden in dat in de praktijk één of meer 
zwaardere categorieën van bedrijfsactiviteiten konden worden toegelaten dan in 
de bestemmingsregels waren omschreven, als de bedrijven naar het oordeel van 
dit bevoegd gezag zich zouden gedragen als bedrijven van een minder zware 
categorie. Bovendien konden via die verzachtende bepalingen door B&W 
bedrijven toegelaten worden die niet in de bijgevoegde ‘Staat van 
bedrijfsactiviteiten’ werden genoemd.  
 
De op de bijgevoegde digitale plankaarten ingetekende toelaatbare categorieën 
van bedrijven golden dus via deze ontsnappingsclausules feitelijk niet meer. Ook 
de toegevoegde Staat van bedrijfsactiviteiten, die volgens de behandelende 
ambtenaren specifiek toegesneden was op de situatie van Zaanstad (maar in 
verschillende varianten gepubliceerd werd!), werd hiermee feitelijk ongeldig 
verklaard. Overigens stond in een aantal van die bijgevoegde ‘staten’ als 
mogelijkheid een ‘kerncentrale met koeltorens’ genoteerd, waarbij gewoonlijk 
toch sprake is van een noodzakelijke veiligheidsafstand tot bebouwing van 
anderhalve kilometer. Dat is uiteraard nergens in Zaanstad te realiseren, zonder 
gevaar voor de omwonenden.  
 
KMZ werkte alle plannen nauwkeurig door, leverde verschillende commentaren 
en stelde toevoegingen of wijzigingen voor. Op een enkele na werden die alle 
afgewezen. Daarbij was de argumentatie uiteenlopend, maar in het algemeen 
niet bepaald toeschietelijk. Alleen bv. de vermelding van de Stelling van 
Amsterdam in de toelichting bij het bestemmingsplan Krommenie - dat met dat 
van Westzaan een gunstige uitzondering vormde op de onzorgvuldig opgestelde 
andere plannen - werd in dank aanvaard. 
 
Vervolgens stuurde KMZ een persbericht naar de krant en een 
waarschuwingsbrief naar de raadsleden. Inderdaad werd door in milieu 
geïnteresseerde raadsleden gewezen op het probleem van de rekbare 
bevoegdheden van B&W en er werd bij de behandeling van het 
bestemmingsplan Hoogtij een amendement opgesteld, waarin de 
wijzigingsbevoegdheid werd beperkt tot een maximaal zware categorie. Maar dit 
amendement werd afgestemd.  
Met de nieuwe omgevingswet die in 2018 in werking zal treden, is rekbaarheid 
van milieunormen trouwens een gegeven. 
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Acties  

 

Nacht van de Nacht  

De organisatie van de Nacht van de Nacht, 26-
10-2013 ging deze keer met wat strubbelingen -  
gerommel met persberichten en een haperende 
site - door dit alles verwachtten we een halve 
boot te kunnen vullen, maar rond 20.00 uur was 
de werkschuur van Staatsbosbeheer  en de boot 
later toch redelijk gevuld.  
De voorzitter stak van wal en gaf daarna de 
ruimte aan Jos Blakenburg van de uilen-
werkgroep van de vogelwacht Zaanstreek die een heel mooi en leerzaam 
verhaal hield over uilen. Mooie foto’s en ook ondersteunende beelden over 
bijvoorbeeld de plaatsing van de oren bij de uilen. Ook hebben we geleerd dat 
we aan de kleur van de ogen van de uil kunnen zien wanneer deze jaagt. Voor 
jong en oud een leermomentje.  
Vervolgens voeren toch ongeveer 30 donkerteminnaars met de boot - door 
boswachter Eric van Gerrevink gestuurd - van Staatsbosbeheer door het nog 
immer mooie Guisveld. We troffen het enorm, weinig wind, niet koud en een zeer 
heldere hemel waardoor er toch nog sterren te zien waren. 
Het is zelfs in het Guisveld  in het geheel niet donker natuurlijk. Normaal zijn 
daar al aan alle kanten lampen te zien. Neem alleen al de A8 en de Provinciale 
weg met hun verlichting. Een punt springt er nu helemaal uit namelijk de 
aanbouw van station Wormerveer.  Daar is nu bijna dag en nacht werkverlichting 
aan. Dus echt donker, nee. Echt stil is het er ook niet. Vele vliegtuigen kwamen 
naast ook heel veel ganzen overvliegen.  
 
Na de boottocht werden we in de schuur ontvangen met chocolademelk en een 
plak koek. Van de boswachter ontvingen de kinderen een Noordse woelmuis-
sleutelhanger. De kinderen moesten wel beloven dat als ze de muis aan hun 
fietssleutel zouden hangen, ze op zijn staartje moeten letten, zodat het niet 
tussen de spaken zou komen.  
Het was inmiddels al 22.30 uur, dus tijd om naar huis te gaan. Het was een zeer 
geslaagde avond. 
 

Regulier overleg Zaanstad afdeling Milieu, KMZ- ZNMC 

In het afgelopen jaar is er tweemaal een overleg geweest. Wij vinden deze 
overleggen wel van belang daar wij het idee hebben toch van wat dichter bij het 
vuur info te krijgen o.a. over waar de gemeente op gaat inzetten. Van te voren 
was er een korte info via de mail over de opzet: welke items we in het overleg 
wilden behandelen. De werkwijze was kort, duidelijk en praktisch. Een van de 
partijen maakte dan een soort van verslagje van het besprokene.  
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Milieuplatform 2013 

 
In de zomer is helaas de voorzitter Arjo v/d Horst overleden. Arjo was een 
bevlogen voorzitter.  
Hij heeft een groot stempel gedrukt op het Milieuplatform. Hij wist in goede 
samenwerking en met veel enthousiasme veel te bereiken. Na de zomervakantie 
heeft Nynke Sminia het stokje overgenomen als tijdelijk (waarnemend) voorzitter. 
In ieder geval totdat er meer duidelijkheid bestaat over de toekomst van het 
Milieuplatform (mei 2014). 
 
Dit is nu nog onduidelijk door: 

• het stoppen van de huidige wethouder Milieu. Het is afwachten of zijn 
opvolger op dezelfde voet doorgaat. 

• reorganisatie binnen de Gemeente Zaanstad. Veel functies vervallen en er 
wordt bekeken welke taken er wel of niet zullen worden uitgevoerd. 

• het stoppen van veel wijkoverleggen door het vervallen van het 
leefbaarheidsbudget en functioneringsbudget. Tot op heden is dat alles 
echter nog geen reden voor de leden om ook met het Milieuplatform te 
stoppen. 

 
Als vertegenwoordiging van KMZ hebben Til Ekkes en Ton Smit zitting in het 
Milieuplatform. Zij brengen maandelijks verslag uit en krijgen via de KMZ-
bestuursvergadering dan weer input voor de volgende vergadering van het 
Milieuplatform.  
 
Het Milieuplatform is in 2013 vijf keer bijeen geweest.  
De onderwerpen waarover is gediscussieerd en waarover een advies is 
uitgebracht zijn: 

• uitvoeringsprogramma Milieuvisie 
• beleid grondstoffen 
• energie besparen met je buren 
• evaluatie geluidbeleid 
• earth-hour 
• ondergronds spoor 
• transition towns 
• afval (er is een folder gemaakt over zwerfafval). 

 
 

Samenwerking met anderen 

 
De samenwerking met de Milieufederatie hebben we al eerder aangehaald. We 
zijn nog steeds blij dat wij met al onze vragen bij hen langs kunnen komen en - 
soms komen ze ook wel eens met een specifiek Zaans item bij ons om raad. 
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De andere groeperingen waar wij mee samenwerken en waarmee wij gegevens 
uitwisselen en die ook hierboven soms worden genoemd, zijn:  

 Belangengroep Nauerna 

 Bomenstichting 

 Fietsersbond 

 gemeente Zaanstad 

 Koninklijke Nederlandse Natuurhistorische Vereniging, afdeling Zaanstreek 

 Milieuplatform gemeente Zaanstad 

 Staatsbosbeheer 

 stichting De Groote Weiver 

 stichting Kalverpolder  

 vereniging Ongeschonden Behoud Westzijderveld 

 Vogelbeschermingswacht Zaanstreek  

 Zaans Natuur- en Milieu Centrum  

 Zaans Natuur- en Milieu Overleg 

 Zaanse Energie Koöperatie 
 

ZNMK 

In 2013 hebben we in samenwerking met het ZNMC en de organisaties van het 
ZNMO weer drie maal de ZNMKrant uitgegeven. Dit is telkens toch weer een 
heel karwei waaraan toch steeds een drietal diehards hun medewerking 
verlenen. Zo is er natuurlijk altijd een prachtig handgetekende - op de waan van 
de dag geïnspireerde - voorplaat van Kees Keijzer. De lay-out wordt verzorgd 
door Gerrit Jan van der Schoor. Het is telkens weer een race tegen de klok om 
het geheel op tijd voor de drukker in orde te hebben. Loek Vlaanderen is hierin 
een drijvende kracht - met opmerkelijke onderwerpen en met contacten met 
diverse artikelenschrijvers. Wanneer de krant van de drukker komt wordt er een 
legertje aan vouwers en stikkeraars opgetrommeld die in een forse middag e.e.a. 
voor verspreiding gereed maken. Dan worden de pakketten naar de bezorgers 
gebracht die daarna hun goede werk weer met veel liefde doen. Heel veel dank 
ook aan deze door weer en wind gaande krachten. Hulde en dank aan hen allen.  
 
 

Het nieuwe jaar en onze nieuwe ideeën 

1. Herhaling Geurmeldingen gedurende de maanden maart t/m juni 2014 en 
de registratie daarvan. 
Met enkele vrijwilligers wordt de registratie verfijnd en zullen er weer 
overzichtskaarten per maand worden gemaakt. Ook is het de bedoeling dat 
we de gehele registratie met de gemeente en provincie gaan delen. Zelf 
denken we ook aan de Regionale Uitvoering Dienst, die misschien dit jaar in 
bedrijf is, om de resultaten ook hen aan te bieden.  
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2. Het controleren van het monumentale bomenbestand van de Zaanstreek 
t.b.v. de Nationale Monumentale bomenlijst van de nieuw opgestarte 
Bomenstichting 
Loek Vlaanderen gaat dit samen doen met een aantal vrijwilligers. Het is de 
bedoeling alle geregistreerde bomen weer na te lopen. En ook om ze te 
fotograferen en na te zien op ziekten en beschadigingen. Dit alles wordt dan 
vastgelegd op de nieuwe site van de Bomenstichting. Op de site komt na deze 
landelijke controleronde een openbare Monumentale Bomenlijst te staan die 
voor ieder toegankelijk en raadpleegbaar is.  

3. Bomen (fiets)excursies 
We gaan ons in het nieuwe jaar meer inzetten om meer kennis over bomen te 
verspreiden, dit door middel van, onder andere het maken van 
bomenexcursies en -fietstochten. Dit alles in samenwerking met het Zaans 
Natuur en Milieu Centrum en de KNNV. 

4. Blauwalginformatie 
In september 2010 en in het voorjaar van 2013 zijn hierover 
symposiumavonden gehouden die goed werden bezocht (rond de 30 
bezoekers). In aansluiting hierop gaan we verder met inzet op waterkwaliteit 
en de problematiek van zoet en brak water. 

5. Stedelijk waterbeheer 
Dit zal in het bijzonder onze aandacht gaan vragen.  We denken dan aan 
advisering van bewoners, buurtverenigingen en raadsleden over de invloed 
van verhardingen, over het promoten van aflopende (ecologische) oevers en 
dergelijke. Vooralsnog vergaren we informatie en bezoeken we bijeenkomsten 
over dit onderwerp.  

6. Ontwikkeling Noordzeekanaalgebied 
KMZ is van mening dat de ontwikkeling van het Noordzeekanaalgebied zo 
milieuvriendelijk mogelijk moet gebeuren. Wij zitten bij een aantal overleggen 
aan tafel en proberen op deze wijze invloed uit te oefenen en.. we houden de 
vergunningverlening in de gaten. Het is zaak deze activiteiten zoveel mogelijk 
vol te houden.  

7. ZNMKrant 
Wij plannen het wederom drie of vier maal uitbrengen van de Zaanse Natuur 
en Milieukrant. Het uitbrengen van de krant is niet alleen een forse belasting 
van een aantal vrijwilligers maar slaat ook telkens weer een aardig gat in onze 
begroting, maar wij hebben gemerkt - aan reacties van de lezers - dat wij nog 
niet toe zijn aan het overstappen naar een geheel digitale versie. Wij hebben 
de digitale versie in ieder geval wel op onze website staan.  

8. Ontwikkeling folder: Adoptiegroen 
In samenwerking met het ZNMC opzetten van een folder die uitgedeeld kan 
worden aan vrijwilligers die stukjes groen in het Zaanse adopteren. Folder 
gaat tips over beplanting, wat wel en wat vooral niet te doen bij onderhoud 
aan groen, bevatten.  


